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Jabier Zabala   Alkate eta zinegotzi ohia

«Gazteei esango nieke tokia 
hartzeko, etorkizuna beraiena baita» 
Zabala Frankismo ondorengo lehen udal hauteskundeetan
hasi zen Adunako Udalean herriaren alde lan egiten,eta
2007.urterarte egon da bertan zinegotzi edo alkate moduan

Orain arte egindako lana eskertzeko ekitaldia antolatu du
iganderako Adunako Elkarte Herritarrak; 12:00etan plazan
dultzaineroak, dantzariak eta bertsolariak izango dira  q5

Tolosako bost
guneetan lorategiak
jarriko dituzte
ekainaren 4tik 12ra
Tolosa Berdez ekimenaren barruan, lore eta
landare bereziak izango dira ikusgai; XXII. Lore
eta Landareen Azoka larunbatean izango da  q2

Jabier Zabala, udaletxea atzean duela. E. MAIZ

Uzturre inguruko 15
nekazal terraza, agerian
Aitor Bartolome eta beste bost lagunek mendi azpiko 35 urteko 
pinuak eskuz atera dituzte, eta 2 hektarea garbitu dituzte  q7

Uzturre inguruan orain, zuhaitzen landatzea bakarrik falta da. A. BELAUNZARAN



Itzea Urkizu

Udaberriarekin batera, eta hiru-
garren urtez jarraian, Tolosako
plazak lorez eta landarez jantziko
dira, Tolosa Berdez ospatzeko;
ekainaren 4tik 12ra bitarte izango
da hau. 

Duela aste batzuk, Alondegi
plazan Usain gozoak eta zaporeak
deituriko lorategi iragankorra ja-
rri zuen udalak, Allariz herri gali-
ziarreko udalarekin sinatutako
akordio baten ondorioz. Allari-
zen, iaz ospatu zuten lehen aldiz
Lorategien Nazioarteko Jaialdia,
eta hango eredua Tolosarako
«egokia» izan zitekeela pentsatu-
ta, Tolosako Udalak Zumardiaun-

dian jarri berri du ikusgai, Lora-
tegien Nazioarteko Jaialdia. 

Hala ere, Tolosa Berdez ekime-
nak, bere hirugarren urtean, he-
rriko erdigunea bete nahi izan du
landarez eta lorez. Antolatzaileek
diotenez, «harria nagusitzen da
une gogor hauetan, eta hain zu-
zen ere zonalde hauek berdez
janzteko helburuarekin jaio zen
Tolosa Berdez».

Esan bezala, datorren ekaina-
ren 4tik 12ra bitarte herriko bost
plaza lore nahiz landare bereziz
apainduko dituzte: Gaztelako
Atea, Plaza Zaharra, Berdura pla-
za, Andre Maria plaza eta Euskal
Herria plaza izango dira aurten,
lorategien eszenatoki. 

Gaztelako atean, Donostiali-
zar-eko Amaia Agirrek graffitia
eta landaketa bertikala uztartu-
ko ditu, Tolosa Berdez-en logoti-
poa abiapuntutzat hartuz; hor-
man landatuko ditu loreak.

Plaza Zaharrean, berriz, Berde
Berde enpresako Haritz Elosegi-

ren lorategia izango da ikusgai.
Aurten, kontsumo arduratsua-
ren gaia landuko du, eta natura-
ren bakeaz gozatzeko astia har-
tzen duen gizartea irudikatuko
du. Hau egiteko, landareak zabo-
rrontziekin eta birziklatutako
materialarekin nahastuko ditu. 

Berdura plazan, Azpiazu min-
tegiko Iñigo Azpiazuk frantziar
erako iturri baten inguruan loka-
tzezko lorontziz eta geranio go-
rriz osatutako lorategia jarriko
du. 

Zuhaitzak izango dira protago-
nista Euskal Herria plazan, Go-
roldi enpresako Joxe Mari Arsua-
gak altueran kokaturiko lorate-
gia ezarriko du eta. Alegoria bat
irudikatu nahiko du, zuhaitzek
zementuaren aurka egindako al-
darrikapen moduan. 

Andre Maria plazan baratzeko
espezie historikoak erabiliko ditu
Urretabizkaia mintegiko Pablo
Alderdi paisajistak, herritarrei
hauek ezagutzera emateko. «To-
losan eremu garrantzitsua da pla-
za, eta baratzeen zaintzan aritzen
diren guztiei omenaldia egin nahi
diet hemen». Aurtengo lorategia
parte-hartzea bultzatuko duena
izango dela nabarmendu du.

Lorategien jaialdiaz gain, ekai-
naren 4an, eta egun osoz, XXII.
Lore eta Landareen Azoka bere-
zia egingo dute Trianguloan, eta
artisau azoka ere izango da. 

Loreek eta landareek beteko
dituzte herriko plazak
hilaren 4tik 12ra bitarte
Tolosa Berdez
ekimenaren baitan,
hirugarren urtez
apainduko dituzte
herriko bost plaza

Nerea Letamendiarekin batera, paisajistetako batzuk ere izan ziren prentsaurrekoan. I. URKIZU
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LANA
]Zerbitzaria. Esperientziadun
neska euskalduna behar dugu,
astean zehar taberna batean
lan egiteko. Interesatuek, deitu
608 10 39 59 telefono zenbaki-
ra.

ALOKAIRUA
]Garajea. Iruran 120 metro ka-
rratuko lokala, gune industria-
lean kokatua. Oso egokia eta
aproposa da hainbat eginkizu-
netarako. 500 euro hileko. Inte-

resatuek, deitu 619 34 93 85
telefono zenbakira.

SALGAI
]Apartamentua Jakan. PAl-
tzariz guztiz hornitua, erdigu-
nean, parkegune handi baten
ondoan. Garajea eta traste le-
kua ere baditu. Prezio interes-
garria. Deitu 667 492 557ra.

AURKITUTAKOAK
]Bizikleta. Pasa den maiatza-
ren 21ean, larunbata, 12 urteko

Iragarki laburrak

umeentzako moduko moun-
tain-bike bizikleta agertu zen.
Galdu duenak, deitu dezala 
635 70 69 53 zenbakira.

ESKAINTZA
] Ingeleseko ikastaroak. Inge-
leseko ikastaroak emango di-
tut, uda partean: ekainean, uz-
tailean eta abuztuan. Talde be-
reziak osatuko dira.
Elkarrizketak, atzerriko bidaie-
tarako eta lanerako gaitasunak
landuko ditugu. Maila desber-

dinak jorratuko dira, taldeka
edo banaka. Umeak eta hel-
duak. Irakasle tituluduna. 664
16 02 68.
]Klase partikularrak. Psikope-
dagogian eta hezkuntza bere-
zian tituludunak. LHko eta
DBH1 eta DBH2ko ikasleei zu-
zenduriko klase partikularrak
emango lituzke, Andoain, Adu-
na, Villabona, Zizurkil, Asteasu
eta inguruetan. Interesatuek,
deitu 669 00 56 71 telefono
zenbakira.

Pasa den hilaren 31n, Juan Bautista Aranzabe Matek, Gipuzkoako
Jubilatuen Xake Txapelketa irabazi zuen bigarren aldiz jarraian, Do-
nostiako Alza auzoan.HITZA

XAKE TXAPELDUNA

Irudia q

I. Urkizu

Bihar, ekainak 3, Beotibar Zesta
Punta Elkarteak antolatutako
San Joanetako Txapelketako fi-
nalerdiak jokatuko dituzte. 

Partidak iluntzeko 20:30ean ha-
siko dira, Tolosako Beotibar pilo-
talekuan. Lehenengo norgehigo-
kan, Altuna-Telleria bikotea Lo-
pez-Aizpurua bikotearen aurka

ariko da. Bigarren partidan, be-
rriz, Izagirre-Rabadan bikotea
Trabazos-Jauregiren aurka lehia-
tuko da frontoian. Bi partidetako
garaileek, San Joan Txapelketa-
ko finala jokatuko dute, datorren
ekainaren 18an. 

Zesta punta partidak
izango dira asteburuan
San Joan 
Txapelketa jokatuko
dute Beotibar
pilotalekuko kantxan
bihar, 20:30etik aurrera

Partidak iluntzean izango dira. HITZA
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Asier Imaz 

Ekainaren 11n Tolosaldeko eta
Leitzaldeko udaletan udalbatza
berriak osatuko dituzte. Adunan
eta Tolosan izan ezik, beste udale-
rrietako alkateak nortzuk izango
diren argi dago. 

Tolosan Bilduk zortzi hautetsi
lortu zituen hauteskundeetan;
EAJk zazpi; PSE-EEk bat; eta
Aralarrek beste bat. Alkate izate-
ko aukerak ondorioz, Ibai Iriartek
(Bildu) eta Jokin Bildarratzek
(EAJ) dituzte. Giltza ordea, PSE-
EE eta Aralarreko ordezkariek

Oraindik ez dago argi Tolosak alkate
berria edo lehengoa edukiko duen 
Ekainaren 11n udaletxeetan aktak sinatuko
dira; Adunan eta Tolosan oraindik ez dakite
alkatea zein izango den 

Tolosan Ibai Iriarteren eta Jokin
Bildarratzen artean dago lehia

dute. TOLOSALDEKO ETA LEITZALDE-
KO HITZA egunkariak lau zerren-
daburuekin hitz egin du, eta
oraindik dena erabakitzear dago-
ela esan daiteke. Jokin Bildarra-
tzek bere aldetik, ezer esan aurre-
tik itxarotea nahiago duela azal-
du du. 

A. Imaz

Bilduko ordezkariek atzo pren-
tsaurrekoa eman zuten, alde ba-
tetik, herritarrei eskerrak emate-
ko eta bestetik, ondorengo lau ur-
tetako ildo nagusiak zein izango
diren azaltzeko. Aurrez ordea,
Iriartek alkatetzaren inguruko
galderei erantzun zien.
Alkatetza ez dago seguru oraindik,
ezta?
EAJrekin eta Aralarrekin lehen-
go astean elkartu ginen. Bilera
horien helburua, lehenik, elkar
ezagutzea izan zen. Ondoren,
hauteskundeen inguruan haus-
narketa egiteko eta aurrera begi-
rako jarrerak ikusteko ere balio
izan zuten. Azkenik, bigarren bi-
lera bat egiteko gelditu ginen.
Badirudi giltza Aralarrek duela. Zer
esan dizue zuei?
Hitz egiteko prest zeudela esan zi-
guten; programaren inguruan
zehaztasun batera iritsi nahi zu-
tela. Hori aintzat hartuta, txosten
programatiko bat egin dugu, lau
urteei begirako ildo nagusiak
hartuko dituena. Horren ingu-
ruan hasi nahi dugu lanean, bai-
na oraindik ez daukagu ezer itxi-
ta inorekin.
EAJrekin hitz egitean, zerrenda boz-
katuena errespetatuko zutela esan
al zuten?
Ez. Horren inguruan ez zuten
ezer esan. Hala eta guztiz ere, guk
argi utzi genuen, gure asmoa ze-
rrenda bozkatuena izatean alka-
tetza eskuratzea zela; beraiek ez
ziguten argitu hori errespetatze-
ko prest dauden edo ez.
Berriz elkartzen zaretenean erabaki-
ko al da dena?
Guk beraiei gure udal programa
edo txosten programatikoa ma-
hai gainean jarriko diegu; gero az-
tertzeko denbora bat emango die-

gu, eta horren gainean adostasun
batetara iritsi nahiko genuke. 
Denak Aralarri begira daudela dirudi.
Ez dut uste. Herriak argi eta garbi
hitz egin du, eta aldaketa garaia
dela esan du. Gernikako akordioa
sinatu zuten eragile eta alderdiek
gehiengo absolutua lortu zuten
Tolosan. EAJk inoiz baino bozka
gehiago atera ditu, baina guk be-
raiek baino 200 gehiago ditugu;
honekin zera esan nahi dut, kon-
putu politikoak baino, herriak
hitz egin duela, eta aldaketaren
alde bozkatu duela. 
Irazabalbeitiak (Aralar) EAJ babes-
tuko balu,zer?
Udal programak alderatzen badi-
tugu, Aralarrena eta gurea dira
elkarrengandik gertuen daude-
nak. EAJ babestuko balu, PSE-
EErekin batera, orain arte esan-
dako guztia ezerezean geldituko
litzateke. Egin diren bi mahai in-
guru publikoetan, adibidez, osa-
sun publikoaren eta euskararen
ingurukoetan, Aralarrek eta Bil-
duk jarrera berdina mantendu
dugu, ez ordea, EAJk. Nahi due-
nari eman diezaioke bozka, noski,
baina neurri handi batean bizka-
rra emango lioke Aralar bozkatu
dutenei. 

Ibai Iriarte 1Bilduren alkategaia

«Gure asmoa
alkatetza
eskuratzea da»  

I. GARCIA

A. Imaz

EAJ babestu aurretik, Diputazio-
an zer gertatzen den ikusi nahi du
Asensiok. Beste aukera ere zaba-
lik daudela onartu du. 
Erabaki al duzue ekainaren 11n zein
izango den zuen erabakia?
Oraindik ez. Gurekin inor ez da el-
kartu oraindik eta zain gaude. 
Bildu babesteko inongo aukerarik ba
al dago?
Bilduren alde ez dugu egingo.
Hori argi esan dugun beste hain-
bat lekutan ere. Oraindik oso
urrun gaudela esan genezake.
Baina abstentzio edo  gure hauta-
gaiaren alde egin dezakegu. 
Horrek zer esan nahi du,EAJren alde-
ko bozka ere ez dela ziurra? 
Gipuzkoako Foru Aldundiari ga-
rrantzi handia ematen diogu.
Proiektu estrategiko garrantzi-
tsuak aurkitzen dira bertan, eta
EAJk bertan hartzen duen jarre-
rak ondorioak eduki litzake he-
rrietan. Bertan zein erabaki har-
tzen duten ikusi behar da, eta ho-
rretarako oraindik denbora
gelditzen da. 

Jose Ignazio Asensio 
PSE-EEren hautetsia

«Bildu ez
dugu
babestuko;
urrun gaude
oraindik»

A. Imaz

Telefonoa hartu orduko, «nobe-
daderik ez dago, eta hortik ez naiz
aterako» esan du Irazabalbeitiak.
Hala eta guztiz ere, galderak eran-
tzuteko borondatea azaldu du. 
Noiz egin dituzue bilera horiek?
Informazio hori ez dut emango.
Hizketan gabiltzan alderdien ar-
teko kontua da hori, oraingoz.  
Baina norekin egin dituzue, Bildure-
kin bakarrik ala EAJrekin ere bai.
Bilera formal eta informalak egin
ditugu; alkatetzara iritsi daitez-
keen indarrekin.
Bilduren alde, EAJren alde edo abs-
tentzioa da zuen aukera.
Ez dugu horren inguruko eraba-
kirik hartu.
Kanpainan zehar ezkerreko alderdi
bezala aurkeztu zarete, pentsa lite-
ke Bildutik gertuago zaudetela EAJ-
tik baino,ezta?
No comment. 
Noizko hartuko duzue erabakia?
Izaten ari garen elkarrizketak on-
dorio batera iristen direnean, eta
oraindik ez gara iritsi. 
Zer baloratuko duzue? 
Hori lehendik ere esana daukagu;
lau urte hauetako egitasmoa zein
izango den, eta hori gauzatzeko
zein baliabide eta zein modu au-
rreikusten diren. 
Batzorderen bat eskatuko al duzue?
Hori ez dago erabakita, eta gaine-
ra, beste gauza bat ere kontuan
hartu behar da; Gipuzkoa maila-
ko negoziazioa ere hor dagoela. 
Gipuzkoa mailako erabakiak Tolo-
san edukiko al du eragina?
Normalean beste mailako akor-
dio globalak egiten direnean, on-
dorioak izaten dituzte gainontze-
ko akordioetan. Oraindik 11 egun
falta dira, eta 11 egunetan gauza
askori buruz hitz egin liteke, eta
erabaki asko hartu edo ez hartu.

Momentu honetan hizketan ari
gara, eta erabakirik ez dago har-
tuta ez zentzu batean eta ez beste-
an.
Gertu al dago erabakia?
Momentuz ez dago mahaiaren
gainean ezer zehatzik jarrita.
Hauteskunde hauetan herritarrek
zer bozkatu dute, alkatetzan jarrai-
pena egotea ala berria jartzea?
Bietara interpretatu daitezke
gauzak; boto gutxien atera due-
nak ere aurrekoetan baina dezen-
te boto gehiago atera baititu. Or-
duan, ez dakit. Hori botoa ematen
duenari galdetu beharko zaio, gu
ez gaude interpretatzeko norbe-
rak botoa ematen duenean zein
arrazoi erabiltzen duen botoa bati
edo besteari emateko.

Iñaki Irazabalbeitia 1Aralarren hautetsia

«Gipuzkoa mailako
negoziazioa ere 
hor dago» 

A. IMAZ



Maier Ugartemendia Leitza

L
eitza turismo gune bat
bilakatuko da denbora
gutxian. Izan ere, Leitza-
ko Udala turismo iraun-

korra bultzatu nahi du herrian,
eta horretarako turismo bulego-
ak prestatzen ari da. 

Epe motzean bi turismo bulego
zabalduko dituzte, bata plazan
eta bestea Leitzalarrean, Ixkiba-
rren zehazki. Hala ere, «2013 alde-
ra proiektua osatzea» espero du-
tela dio Jon Arangoa, Ingurugiro-
ko zinegotziak; horretarako,
Plazaolako geltokia berrituko
dute, bertan ostatu bat, BTT zen-
tro bat eta museo tematiko bat
egongo lirateke.

Leitzak bere egoera geoestrate-
gikoa dela eta, ibilbide historiko
luzea du. Hori dela eta, historiau-
rretik hasita aztarna ugari topa
daitezke bertako mendietan. Ho-
rrez gain, aberastasun natural
handiko gunea da, monumentu
natural eta guzti. Udalak hau iku-
sirik, eta bisitari asko izaten zituz-
tela ikusita, «lanketa bat» burutu
zuen, eta informazioa herritarrek
beraiek zabaltzea erabaki zuten.
Honela, turismo iraunkorra au-
rrera eramateko, turismo bulego-
ei azken ukituak ematen ari dira.
Esan bezala, oraingoz plazakoa
eta Ixkibarrekoa zabalduko dituz-
te. Hauek egun guztian zehar za-
balik egongo dira goi denboral-

dian, eta urteko beste egunetan
egun eta ordu zehatz batzuetan
irekiko dituzte. Bulegoetan Lei-
tzari eta bere inguruneari buruz-
ko informazioa duten panelak
daude. Lehen harategia zen pla-
zako bulegoan, esate baterako,
gai hauek lantzen dira: Natura,

lantegiak, ura, harria, kirola,
zura, eta abar. Panelak lau hiz-
kuntzatan daude: Euskaraz, ka-
talanez, gazteleraz eta ingelesez.
Gainera herriko, Plazaolako eta
Leitzalarreko informazioa duten
eskuorriak ere banatuko dituzte.
Bertan, interesguneak zein diren,

herrian zein ibilbide egin daitez-
ken, edo lo egiteko zein otorduak
egiteko lekua non aurki daiteken
azaltzen dute, besteak beste. He-
rriguneko eta Leitzalarreko ma-
pak ere izango dituzte. Material
guztia «herriko jendeak» presta-
tu dute: idatziak, maketak, argaz-
kiak...

Monumentu naturalak
Harategi zaharra zen turismo bu-
legotik jendea interesa duen le-
kuetara bideratzeko asmoa dute.
Leitzalarrean, zehazki Ixkiba-
rren, dago harrera gune nagusia
izango den bigarren turismo bu-
legoa. Horretarako, garai bateko
mendizainaren bizilekua zena be-
rritu dute. Bertan «informazioa
bildu, autoa utzi eta jendea oinez
bideratzea» da asmoa, Arangoa-
ren hitzetan. Hemen ere, informa-
zioa ematen duten hainbat panel
daude; bioaniztasuna, abeltzain-
tza,mugarratzea edota burdino-

lei buruzko informazioa jasotzen
da bertan. 

Leitzalarrea oso ingurune abe-
ratsa da. Herriaren azaleraren er-
dia du gutxi gorabehera, eta batez
ere, pagadiz eta hariztiz osatua
dago. Leitzalarrean monumentu
megalitiko asko daude. Trikuha-
rri eta tumulu ugari aurki daitez-
ke, eta mehatze jarduera oparoa
izan zen bertan, orduko honda-
rren eta burdinolen aztarna ugari
daudelarik oraindik.

Ixkibarren, gainera, mahaiak
eta erretokiak dituen gune bat
dago, eta inguruko lekurik inte-
resgarrienak ikusteko ibilbideak
erakusten ditu taula batek. Gero,
bide horiek guztiak seinaleen bi-
dez markatuta daude.

Aipatutako guneez gain, bada
Leitzalarrean bertan dagoen eta
oso interesgarria den beste leku
bat: Izaieta, Nafarroako monu-
mentu naturala. Bertan ondare
natural izendatutako izei zuriak
babestuz, Leitzako herriko lurre-
tan ageri diren bertako zuhaitz
eta zuhaixka espezie guztien ale-
ak daude. Guztira, 41 zuhaitz es-
pezie mota daude, eta zuhaitz ba-
koitzaren aurrean informazioa
ematen duten plakak ikusi dai-
tezke.

Hortaz, Leitza eta bertako tu-
rismo bulegoak bisitatzeko nahi-
koa arrazoi badaude. Eta, turis-
mo iraunkorrarekin herritarrek
Leitzaren informazioa zabalduko
dute. 

Epe motzean bi turismo bulego zabalduko dituzte. Alde batetik, plazan bertan eraberritu berri duten harategi zaharra; eta, bestetik, Leitzalarreko Ixkibarrekoa. M. UGARTEMENDIA

Hainbat mapa prestatu dituzte gerturatzen diren turistei banatzeko. HITZA
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Kanpotarrek Leitza eta bere ingurunea ezagutu ahal izateko bi turismo
bulego zabalduko dituzte, bertan informazio panelak jarri eta eskuorriak
banatuko dituzte; honela «turismo iraunkorra» bultzatu nahi dute.

Leitzako herria 
turismoari begira



Eneritz Maiz Aduna

Jabier Zabala adunarra 25 urte zi-
tuela sartu zen udaletxera zinego-
tzi bezala. Bertan 32 urte pasa os-
tean utzi zuen udaletxerako bi-
dea. 16 urte alkate moduan eta 12
urte zinegotzi lanetan egin ditu.
Guztira 28 urtez ibili da musu-
truk herriaren alde lanean.  Bere
herriarengatik egin duen guztia
eskertu asmoz, adunarrek ome-
naldi beroa egingo diote.
Gogoratzen al zara nolatan sartu zi-
nen udaletxera?
Herrian talde bat geunden, herri-
ko egoeraz kezkatzen ginenak.
Hauteskundeak gerturatu ziren
eta talde independente gisa aur-
keztu ginen. Orduan EAJ aurkez-
tu zen eta beraiek irabazi zuten.
Bigarren eta hirugarren legeal-
dietan, zerrendaburu joan nin-
tzen. Eta hirugarrengoan lortu
nuen alkatetza. Eta handik aurre-
ra, lau legealditan alkate izan nin-
tzen. Lehenengo hiru legealditan
bi hautagaitza aurkeztu ginen.
Esan bezala lehen bietan EAJ gai-
lendu zen eta hirugarrengoan
guk lortu genuen gehiengoa. Eta
uste dut, handik aurrera ez zela
beste talderik aurkeztu. 
Hamasei urtean alkate izan ostean,
berriz zinegotzi.
Nire azken legealdian, jende be-
rria sartu zen, eta berriz ere beste
talde independente bat osatu ge-
nuen. Baina ia ez nintzen alkate.
Zinegotzi egon nintzen azken lau
urteetan.
Bizitzaren erdia udaletxera lotuta,
beraz.
Bai, bizitzaren erdia izan da neu-
rri batean. 28 urte izan dira, eta
orain 57 urte ditut. 
Inork ez zuen ardura hori hartu nahi,
ala?
Behin sartzen zara, konpromiso
batzuk hartzen dituzu, eta segi,
eta segi. Gero agian utzi nahiko
zenuke baina ikusten duzu beste
inork ez duela nahi. 2007. urtean,
beste batzuek hartu zuten ardura
baina zerrenda osatzeko arazoak
izan ziren, eta azkenean zinegotzi
bezala joan nintzen, pixka bat la-
gunduz eta babesa emanez.  

Erreleboa eskatu zenuen,beraz.
Hori da. Azkenean, honelako gau-
zetan demostratzen da, sartzea
baino ateratzea zailago dela. Niri
behintzat horrela gertatu zait.
Horrelaxe izan da.
Zer nolako esperientzia izan da hain-
beste urtez kargua izatearena? 
Orokorrean esperientzia abera-
tsa izan dela uste dut. Beti izaten
dituzu gorabeherak, eta beti esan
behar da ez dela erraza. Zaila da,
eta uste dut gero eta zailago dela.
Gizarte gero eta konplexuagoan
bizi gara.
Alde on eta txarrak izango ditu.
Bai, dudarik gabe. Orokorrean
balorazio positiboa egiten dut. Sa-
krifizio handia suposatu dit, ordu

asko dedikatu behar izan ditut.
Nik eta beste batzuek noski. Ez da
nik egindako lana bakarrik izan.
Momentu txarrak ere pasa behar
izaten dira.
Herri txiki bat da, eta denok ezagu-
tzen zarete...
Denok ezagutzen gara bai. Eta
aurpegi txarrak ikusten dituzu,
hobeagoak ere bai,... Baina nik,
herriak asko baloratu gaituena-
ren sentsazioa daukat. Hori hau-
teskundeetan ikusi da, eta beste
hainbat ekitaldietan ere bai. Alde
horretatik babestua sentitzen
naiz.
Orokorrean esker oneko herritarrak
izan dira,ala kexak nagusitu dira? 
Esker oneko jendea da, baina, oro-
korrean nik uste denak eta eus-
kaldunak horrela garela, hau da,
askoz ere errazago azaltzen ditu-
gu gauza negatiboak, positiboak
baino. Hala ere, oso babestua sen-
titu naiz, eta alde horretatik eske-
rrak eman behar dizkiet herritar
guztiei.  
Momentu edo legealdi zailik, gogo-
rrik edo txarrik baduzu gogoan? Edo
momentu txar guztiak ahaztu ditu-
zu jada? 
Txar guztiak ahazten saiatzen

naiz. Ez du merezi, eta positiboa-
rekin geratzen naiz. Esan mo-
duan, orokorrean aberatsa izan
da. Gogorrena? alkate izan nin-
tzeneko lehenengo legealdia izan
zen. Zergatik? Batez ere esperien-
tzia faltagatik. Gauza asko ikus-
ten duzu egiteko, eta errazagoa da
gauzak egin behar direla esatea,
egitea baino. Orduan kontura-
tzen zara zenbat denbora behar
izaten den pentsatu eta gauzak
egiteko. Bertan egon ez denak,
normalean ez daki, zenbat gestio
egin behar diren. Esperientzia
hartzen duzunean, eta behin
martxa jakinda, errazago egiten
dituzu. Beti izango dituzu zailta-
sunak, eta konpontzeko errazak
ez diren arazoak. Ez duzu guztiak
konpontzea lortzen, baina txarre-
na alkatetzako lehenengo legeal-
dia izan zen.
Merezi izan du?
Egindakoa eginda dago, eta da-
murik ez daukat. Azken legeal-
dia, alkatetza utzita, askoz ere
suabeagoa izan zen. Erreleboa
izan bazen, agian, legealdi bat edo
beste lehenago utziko nuen.  
Hainbeste urte herri honi eskaini,
eta orain herritarrek bueltan ome-
naldi baten bidez eskertzeko asmoa
dutela jakin zenuenen, zer sentitu
zenuen?
Aurrena harridura, ez nuen espe-
ro. Eta gero pentsatu eta buelta
batzuk ematen dizkiozu. Gaur
egun, orokorrean herrigintzak
eta politikagintzak  hain ospe edo
izen txarra duenean, jende batek
edo adunarrek hau merezi dudala
pentsatzea, ba niretzako poza
handia izan da. Eta era berean,
beste jendeaz gogoratzen zara.
Lanean aritu direnez eta omenal-
di gabe geratzen diren zinegotzi
eta alkate horietaz. Ohore handia
eta pozik egotekoa da.
Pasa berri diren hauteskundeetara-

ko herritarrekin zerrenda bat ezin
izan da osatu. Eta Alderdi Popularra
izan duzue ate joka. Nola bizitu duzu
egoera hau?
Pertsonalki pena handia izan da,
eta oso gogorra egin zait. Alderdi
Popularraren arriskua gainetik
kentzen saiatu gara. Batez ere,
herriarekin zerikusirik gabeko
jende zegoelako. Hori lortu dugu,
eta alde horretatik poz handia
izan dugu. Herriak oso ondo eran-
tzun zuen, eta eskerrak. Gogorra
izan da, baina gaitzerdi.
Herritarrak zerrenda batean edo
udaletxera sartu nahi ez izateak, zer
pentsatua eman dizu?
Hainbat faktore dago. Herritar
talde bat ilegalizatua dago, eta ho-
rrek, belaunaldien arteko etendu-
ra ekarri du. Gure garaian beti ge-
ratzen ziren lehengo batzuk, eta
berri batzuk sartuz, jarraipen bat
izaten zen. Eta orain, alde batetik
urte mordo bat emandakoak eta
jada aspertutakoak, eta bestetik,
oso gazteak geratu gara. Gazteak,
inongo esperientziarik eduki
gabe ez dira ausartu ardura hori
hartzera. Hala eta guztiz, pasa

dena pasata, orain uste dut, hau-
tagaitza bat aurkeztu ahal izango
litzatekeela. Eta espero dugu uda-
letxean berriz ere izango dela jen-
dea lan egingo duena.
Urte guzti hauetan Aduna asko alda-
tu da.Nola ikusten duzu?
Aldaketak herri gehienetan izan
dira. Herriaren beherakadari
buelta ematen lan asko egin
dugu. Haur gutxi zeudelako, es-
kola galtzeko arriskuan izan zen.
Beharrezkoa zela erabaki zen, eta
horri buelta ematea lortu, eta eu-
tsi egin zaio. Etxebizitza faltaren-
gatik, biztanleen beherakada ere
handia zen.  Horretan ere asko
saiatu gara. Batez ere, herrita-
rrentzat etxebizitza duin batzuk,
prezio txukun batean lortzen
ahalegindu gara. Ehuneko ehu-
nean ez genuen lortuko, baina
neurri handi batean bai. Bestela,
herri dinamikoa eta bizia dela
esango nuke, eta herrian gauza
askotan parte hartzen duen jen-
dea dago. Txukun ikusten dut,
nahiz eta, alde guztietan bezala,
arazoak eta faltak izan, herrita-
rrak zorionekoak gara daukagun
herria daukagulako.
Zerbait gehitu nahiko zenuke?
Eskerrak emango nizkieke denei.
Ez bakarrik omenaldiagatik, bai-
zik eta izan dudan babesagatik.
Aurrera segitzeko jendea anima-
tuko nuke, eta jarrai dezala parte
hartzen. Eta batez ere, gazteei es-
nago nieke tokia hartzeko. Etor-
kizuna beraiena da. Eta bakoi-
tzak bere mailan parte har dezala
erabaki eta eztabaidetan. Bestal-
de, txukun eta garbi jokatuz gero,
errespetu minimo bat zor zaie hor
daudenei. Eta herriaren interes
orokorrak besteen gainetik jarriz
gero, okertxo edo zuzenago lan
egiten duen horri, eta gaurko egu-
nean oraindik eta gehiago, erres-
petua zor zaio.

Jabier Zabala q
Alkate eta zinegotzi ohia

16 urtez alkate eta 12 urtez zinegotzi izan 
den Jabier Zabalak, igande eguerdian,
herritarren eskutik omenaldia jasoko du.

«Errazagoa da
gauzak egin behar
direla esatea,
egitea baino»

ENERITZ MAIZ

‹ Villabona-Aiztondo
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EKAINAK 5,
IGANDEA

p12:00etan.Jabier Zabala 
alkate ohiari Adunako 
herriaren alde egindako 
lanagatik esker ona azaltzeko
ekitaldia izango da plazan.
pEkitaldia.Adunako plazan
herriko dultzaineroak, txistulari
eta dantzariak bilduko dira. Bai-
ta Sebastian Lizaso eta Aitor
Mendiluze bertsolariak ere.
pBazkaria.Aburuza sagardote-
gian egingo dute.

GOmenaldia

«Balorazio positiboa
egiten dut, baina
momentu txarrak ere
pasa behar izan ditut»
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Bidegoiango Emakume Astearen barruan Arantxa Urretabizkaia
kazetari eta idazlearen hitzaldia entzuteko aukera izan zuten «giro
ederrean». Emakumeak urteetan zehar «irabazi» edo «galdu» di-
tuen egoeretaz hitz egin zuten. 30 urtetik 80 urte arteko emakume-
ak elkartu ziren eta solasaldi «aberasgarria» izan zen, antolatzaile-
en esanetan. Gaur, 15:00etan, 80 egunean filmarekin zine foruma
egingo dute.HITZA

EMAKUMEA HIZPIDE

Irudia qBidegoian

Imanol Garcia 

Mugarik Gabeko Albaitariak To-
losaldeko Aste Berdean parte
hartzen ari dira, elikadura subi-
ranotasunaren inguruko bideofo-
rumak bideratuz. Aitor Gomez
Mugarik Gabeko Albaitariak era-
kundeko kideak esan duenez,
«egungo nekazaritza eta arrantza
nolakoa den erakustea da saioen
helburua, eta ekoizpen mota ho-
rrek sortzen dituen ondorioez ja-
betzea. Horren aurrean beste al-
ternatiba batzuk ere badaudela
azaldu nahi dugu. Hau guztia, bi-
deoen laguntzarekin eta jendea-
ren parte-hartzearekin».  

Gaur bi saio egingo dituzte. Ho-
rietako bat Adunan izango da.
Bertan De la mata a la olla bideoa
emango dute. Lanean nekazari
txikien esperientzien berri ema-
ten da. Horrez gain, lehen eta
orain nola kontsumitzen zen era-
kusten da bideoan. «Kontsumo

mota bakoitzak zer ondorio di-
tuen erakusten du», dio Gome-
zek. 

Beste saioa Zizurkilen izango
da. Tres historias y un vaso de le-
che izeneko bideoa emango dute.
Bertan, besteak beste, Katalunia-
ko abeltzain baten eta herrialde
txiro bateko abeltzain baten espe-
rientziak azaltzen dira. Kontsu-
mo taldeei buruzko informazioa
ere azaltzen da. 

Antzezlana, Tolosan
Elikadura subiranotasunaren in-
guruan beste ekitaldi bat ere izan-
go da Aste Berdearen barruan.
Larunbatean, Tolosako Zerkau-
sian, Poliposeidas taldeak Abece-
dario del cambio antzezlana
emango du. 

Antzezlan horretan, modu di-
daktiko batean, umorea eta beste
hainbat baliabide erabiliz, tarte-
an ikus-entzunezkoak, elikadura-
rekin zerikusia duten industria
politiken inguruan aritzen dira
aktoreak. Horrez gain, Iparralde-
ko herrien kontsumoak Hegoal-
deko herrien ekonomietan duten
eragina erakusten dute, eta bere-
ziki herrien eta pertsonen elika-
dura subiranotasunaren garran-
tzia nabarmentzen dute. 

Aste Berdean elikadura
subiranotasuna lantzen ari
dira bideoforumekin
Mugarik Gabeko
Albaitariek bi saio
bideratuko dituzte gai
horren inguruan
Adunan eta Zizurkilen

I. Garcia Bidegoian

Ez du lan erraza Bidegoiango tal-
deak Herriarteko Pilota Txapel-
keta aurrera jarraitu nahi badu.
Joanekoan 1-2 galdu zuen etxean
Hernaniren aurka, finalaurdene-
tan. Kadeteetan 22-16 irabazi
zuen, jubeniletan 17-22 galdu eta
nagusietan 6-22 galdu. Luis Gala-
rraga taldeko arduradunak esan
duenez, «gure apustua bi maila
txikietan partida irabaztea zen,
nagusietan bagenekielako oso
zaila genuela, beraiek bikote oso
ona dutelako. Kadeteetakoa ira-
bazi genuen, baina jubeniletakoa
ez». 

Aukerak izan zituzten jubeni-
len partida irabazteko, baina az-
kenean ez zen posible izan. «Pilo-

tariak aldatu genituen, baina
ezin izan genuen irabazi», dio Ga-
larragak. «Hernanin bi partida
irabazi arren, tanto kopuruetan
alde handia dugu. Kanporaketa
botata ez dugu, baina oso zaila
dugu gainditzea». 

Aurreko asteburuan etxean jo-
katutako partidetan, kadete mai-
lan Urdanpileta-Urdanpileta ari-
tu ziren, jubenil mailan Zelaia-
Aburuza, eta nagusietan
Egiguren-Galarraga.  Kadeteeta-
ko atzelaria infantila da berez, eta
Aburuza, jubeniletan aritu bazen
ere, lehen urteko kadetea da. Giro
ona izan zen Bidaniako frontoian.
150 lagun inguru izan ziren, au-
rreko beste bi kanporaketan beza-
la. 

Larunbatean, 19:00etan, joka-
tuko dituzte itzuliko partidak
Hernaniko frontoian, eta norma-
lean titular diren bi pilotari ez
dira ariko Bidegoian taldean na-
gusien mailan: Senperena, lesio-
natuta baitago, eta Galarraga, es-
kuetatik ez dabilelako ondo. Hain
justu, Hernaniko bikotea, nagu-

sien mailan, Euskal Herriko txa-
peldunak dira. «Pilotariak lana
oso ondo egiten ari dira», esan du
taldeko arduradunak. «Bidegoian
hirugarren kanporaketara iristea
ondo dagoela iruditzen zait. Orain
Hernaniren aurka hiruna egiten
badugu, nahiz tantoetan galdu,
nire ustez emaitza oso duina izan-
go zen». 

Galarragak lau talde ikusten
ditu aukera handiekin finalerdie-
tara igarotzeko. Horietako bat be-
raien aurkaria, Hernani. Beste hi-
ruak Oiartzun, Azkoitia eta Do-
nostia dira. Lau horietatik zein
den faborito nagusia ez du hain
garbi ikusten. 

Tolosa, zesta puntan
Bestalde, datorren igandean, hi-
lak 5, Herriarteko Txapelketako
jardunaldiak izango dira zesta
puntan, 10:30etik aurrera, Tolosa-
ko Beotibarren. Txapelketa horre-
tan hiru mailak jokatzen dute ere:
kadeteek, jubenilek eta nagusiek.
Oraingoan, tolosarrek Donostia-
ren aurka aritu beharko dute. 

Bidegoianek «oso zaila» du
Hernaniren aurkako kanporaketa
Herriarteko Pilota
Txapelketaren itzuliko
partidak jokatuko
dituzte, Hernanin,
larunbatean

EKAINAK 2, GAUR

pAduna.Nola elikatzen dugu
mundua? bideoforuma, herri
eskolan, 17:00etan.
pAmezketa.Banka etikoa, di-
rua gizakien zerbitzura erakus-
keta, kultur etxean.
pTolosa.El pan nuestro de
cada día filmarekin zine-kluba,
Leidor aretoan, ohiko ordute-
gian.
pZizurkil.Nola elikatzen dugu
mundua? bideoforuma, Atxu-
london, 19:30ean.

EKAINAK 3, BIHAR

pVillabona.Bigarren eskuko
azoka, Berdura plazan, 17:30etik
21:00etara.

EKAINAK 4, ETZI

pTolosa.Abecedario del cam-
bio antzezlana Poliposeidas
taldearekin, 22:00etan, Zerkau-
sian.
pVillabona.Lore banaketa
Atari Bizi lehiaketaren barruan,
11:30ean, Berdura plazan.

GEgitaraua
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Agurtzane Belaunzaran 

S
anta Klarako aldapa,
Izaskun gaina eta gora
doan bidea helduz gero,
Uzturre hanka azpian

izango du mendizaleak. Bide hau
aukeratzen dute gehienek. Badi-
ra ordea, beste batzuk, gutxiago
erabiliak, eta politak direnak, aldi
berean. Uzturreko mendebalde-
ko igoera da hori, hain zuzen; San-
ta Luzia auzotik, Pixuaga baserri-
raino iritsi eta pinudian gora
doan bidea. Azken hilabeteetan,
txukuntze lanetan aritu dira Mi-
serikordi zaharraren inguruan.
«Uzturre azpiko magala, kolore-
takoa» ikusi nahi zuen Tolosako
Udalak, eta «pinua kendu eta ber-
tako espezieak landatzea» izan
dute helburu, horrela Uzturre az-
piak udazkenean gorri tonalita-
tea har dezan eta udaberrian ber-
de kolorez jantzi dadin. Lanaren
lehen zatia da, terrenoen garbike-
tarena, amaitu dena. Bigarren fa-
sea falta da oraindik, zuhaitzak
landatzearena, alegia.

Aitor Bartolome tolosarra gar-
biketa lanen arduraduna izan da,
bost lankideen laguntza izan due-
larik. «35 urteko pinuak eskuz
atera ditugu terreno malkartsu

hauetan eta lanaren amaieran, 2
hektarea garbi utzi ditugu, 15 ne-
kazal terraza bistan geratu dira».
Lana gogorra izan dela azpima-
rratu du Bartolomek, baina pozik
dago lantaldeak lortutakoarekin. 

Miserikordia zaharraren ondo-
ko sasiak eta goroldioak kendu
eta ingurua txukun dago orain.
Iturri zaharra ere berreskuratu
dute. Aska, lehengo tokian jarri
dute, eta ur bikaina dario. «Uztu-
rrera igo aurreko malda fresko-
fresko hartzeko parada izango du
mendizaleak», dio. Lanak hasi zi-

tuztenetik gero eta jende gehia-
gok aukeratzen duela bide hau
azaldu du Bartolomek. «Badirudi
jendeak ahaztua zuela bidea, as-
kok ezagutu ere ez dute egiten eta
orain gu hemen gaudela jakinda,
jendea hurbildu da». 

Miserikordia
Duela 40 urte alde egin zuen Mise-
rikordian bizi zen azken familiak.
Harrezkero, naturak egin du bere
lana, inguruan sasia eta zikina
gailenduz. Bartolomek azaldu du
baserriaren historia: «Arramelen

lehen ospitale bat omen zegoen,
bertatik Santiago bidea igarotzen
zen, eta gaixo askori ematen zion
estalpea». Geroztik, orain ezagu-
tzen dugun Miserikordia eraiki
eta familia baten bizileku izan
zen. 

Nekazal terrazak Miserikordia-
renak zirela uste da. «Garia, artoa
eta babarruna ereingo zituzten,
jatekoa izateko», azaldu du. 

Historia handiko bidea da ho-
nakoa. Bidean aurrera goazela,
erortzear dagoen dorre telegrafi-
koa topatuko baitugu aurrez au-
rre. Zaharberritze saioak egin
dira udako auzo lantegietan, bai-
na udalaren asmoa «osoki berres-
kuratzea da». 

Tolosako dorre telegrafikoa
Madril eta Irun arteko komunika-
zio sarean sartzen zen. 1846 ingu-
ruan eraiki zuten eta sare hone-
tan 52 dorre zeuden lotuta. Gaur
egungo, Interneten antzeko siste-
ma zen garai haietan. 

Dorrea atzean utzita, gorako bi-
dean, pagadi bat zeharkatu eta
Uzturre gainera doan bidea hartu
behar da. Goian, mendizale ugari-
rekin topo egin, barandara hur-
bildu eta beheko terrazak ikusten
dira, Machu Pichuren maketa 
txikia dirudi.

Aitor Bartolome tolosarra eta beste bost 
lagunek Tolosako Uzturre mendiko
mendebaldeko igoera txukuntzen aritu da,eta 
15 nekazal terraza berreskuratu dituzte.

Uzturreko
bidea, Machu
Pichu txikia

Uzturre inguruan garbiketa lanetan aritu dira hainbat gazte azkenaldian. A. BELAUNZARAN

Erroizpera mendi irteera
egingo dute etzi

BERROBI ›Begi Gorri gaztetxe-
ak eta hainbat herritarrek
mendi irteera antolatu dute
iganderako, hilak 5. Erroizpe-
Berastegi-Elduain-Berrobi ibil-
bidea egingo dute 09:00etan
Iriarte aurreko plazatik irtenda.
Eguraldiak laguntzen badu,
Erroizpe gainean, herriko gazte-
ek erromeria eskainiko dutela
ere argitu dute. Antolatzaileek,
herritar guztiak gonbidatzen
dituzte irteeran parte hartzera.

Auzolan ekimena egingo
dute larunbatean

ANOETA ›Udal Ingurumen eta
Agenda 21eko Batzordeak
larunbaterako, hilak 4, auzolan
ekimena antolatu du. Oraingo
honetan Alkiza errekan Osinzu-
lotik Gaztetxera bitartean gar-
biketa lanak egin eta inguruko
sasiak moztuko dituzte. Inda-
rrak berreskuratzeko hamaike-
tako txiki bat ere eskainiko dute
lan egin eta gero. 09:30ean
elkartuko dira plazan.

Iragarki bat grabatzeko
casting-a, gaur

ZIZURKIL ›Gaur Atxulondo kul-
tur etxean 12:00etatik
14:00etara, eta 15:00etatik
16:00etara casting bat egingo
dute iragarki bat grabatzeko.
Iragarkia Espainiako Loteria Pri-
mitiboarena izango da, eta Ziz-
kurkilgo baserri batean graba-
tuko dute ekainaren 9an.
Casting-aren antolatzaileek
argitu dutenez, jende «kaleko
jendea» nahi dute, hau da, ez
da beharrezkoa arlo honetan
esperientziarik izatea.

DLaburrak
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Egoitza nagusia: Araba Etorbidea 5, atzea, Tolosa.
Telefonoa: 943 65 56 95. Faxa: 943 65 00 18
Leitza. Herriko plaza, 1. 687 410 118 
E-posta: tolosaldean@hitza.info.
Webgunea: www.tolosaldea.hitza.info

Zuzendariordea: Asier Imaz. Kudeatzailea: Jon Mujika.
Publizitatea: 661 678 818 tolosa@iragarri.net.
Tolosa: 687 410 082-687 410 032. tolosa@hitza.info.
Villabona: 687 410 022. villabona-aiztondo @hitza.info.
Anoetaldea: 687 410 022. anoetaldea @hitza.info.
Ibarraldea: 687 410 118. ibarraldea @hitza.info.
Alegialdea: 687 410 034. alegialdea @hitza.info.
Leitzaldea: 687 410 118. leitzaldea @hitza.info.

‘Hitza’ diruz laguntzen duten erakundeak. Udalak: 
Aduna, Albiztur, Alegia, Altzo, Amezketa, Anoeta, Areso, Baliarrain,
Belauntza, Berastegi, Elduain, Hernialde, Irura, Leitza, Tolosa, Villabona eta Zizurkil                      

Hitza-ko bezeroen arreta zerbitzua (zalantzak argitzeko, harpidedun egiteko): 902 82 02 01

Tolosa Herria Hedabideak
S.M.ko kideak: 

Gipuzkoako
Foru
Aldundia 

Hitza-k 
Bai
Euskarari 

eta Tolosaldeko 
eta Leitzaldeko 
beste 77 eragile

Bihar
GOIZA EURIA

ARRATSALDEA EURIA

BEROENA 21°
HOTZENA 14°

2 Farmaziak

GAUR

pTolosa.Santamaria,
I. Nafarroa etorbidea, 2.
Telefonoa: 943 65 46 10.
pLekunberri.Azpiroz,
M. A. Aralar kalea, 43.
Telefonoa: 112.

HITZAk ez du bere gain hartzen
egunkarian adierazitako esa-
nen eta iritzien erantzukizunik.

2 Agenda

DEIALDIAK

pTolosa.Oargi mendi taldeak
igandean, ekainak 5, Kantabria-
ko Peña San Vicentera (930 m)
joateko irteera antolatu du. Ba-
tzuk ostiral arratsaldean atera-
ko dira, eta larunbatean Rama-
lesen eskalada edo ferrata
egingo dute. Izena emateko,
edo informazio gehiagorako
688 69 86 42 telefono zenbaki-
ra deitu behar da, edo
info@oargi.org helbidera idatzi.
pTolosa.Alpino Uzturre elkar-
teak mendi irteera antolatu du
iganderako, ekainak 5. Txangoa
Otxagabiatik hasi eta Isaban
bukatuko da, Kakueta 
(1.583 m) mendia igoko dutela-
rik. Autobusaren irteera San
Frantziskon izango da
07:00etan. Izena emateko dei-
tu 943 65 27 89 telefono zenba-
kira, edo idatzi
alpinouzturre@hotmail.com
helbidera.
pTolosa.Zine bonuak erosteko
azken eguna ekainak 13 izango
da. Leidor aretoko leihatilan es-
kuratu daitezke. Saio guztieta-
ko prezioa 11 euro da, eta ekai-
neko saioetarako 7 euro.
pAmzketa.Festa batzordeak
hamaiketakoa antolatu du he-
rriko jubilatuentzat ekainaren
5erako. Izena udaletxean eman
behar da, edo 688 631 952 tele-
fono zenbakira deituta. Ostira-
lak da azken eguna.
pAmezketa.Saharara bidal-
tzeko janari bilketa egiten ari
dira. Produktuak udaletxera
eraman behar dira eta ostiralak,
ekainak 3, da azken eguna.
pBerrobi.Begi Gorri gaztetxeak
eta hainbat herritarrek Erroizpe-
Berastegi-Elduain-Berrobi ibil-
bidea antolatu dute larunbate-
rako, ekainak 4. 09:00etan ir-
tengo dira Iriarte aurreko
plazan. Eguraldiak laguntzen

2 Agurrak

Zorionak!
Hodei Sagastibeltza Bengoetxea
(Leitza). Gaur urtea beteko du.
Zorionak zure osaba-izeba eta

aiton-amonen partetik.

badu, Erroizpe gainean errome-
ria eskainiko dute herriko gazte-
ek.
pAduna.Tolosldeko Aste Ber-
dearen barruan Nola elikatzen
dugu mundua? bideoforuma
izango da gaur, 17:00etan herri-
ko eskolan.
pTolosa.El pan nuestro de
cada día filmaren zine-kluba
gaur, Leidor aretoan, ohiko or-
dutegian.
pZizurkil.Tolosldeko Aste Ber-
dearen barruan Nola elikatzen
dugu mundua? bideoforuma
izango da gaur, 19:30ean Atxu-
london.

Rebeka Calvo Aduna

Geroz eta gertuago dago Asvine-
neak antolatzen duen Poltsikoko
Lehiaketako finala. 

Lehen finalaurrekoa pasa den
ostiralean izan zen, eta bigarrena,
ostiral honetan, hilak 4, 22:30ean
izango da Asvinenenean bertan.
Finala, berriz, ekainaren 10ean
izango da. 

Ostiraleko bigarren eta azken
finalaurrekoan lau talderen la-
nak ikusi ahal izango dira: Fer-
min Mañifikueren Txanan Txa-
nan; Hortzakaren Eguzkilore;
Inozentziren Mimoneando; eta
Pollo rosaren El león y la cigala.
Oraingoan ere artista gonbidatu
bat egongo da, Diego Calavia ma-
goa, hain zuzen ere. 

‘Zintzilik’ eta ‘Maitetasuna’
Horiek horrela, ostiral honetan
sailkatzen direnek pasa den fina-
laurreko irabazleak izango dituz-
te aurrez aurre. Hau da, epaima-
haiak aukeratutako Edurne Agi-
rrezabalaren Zintzilik lana, eta
ikusleek aukeratutako Tic Tac-

en Maitetasuna. Kanpoan geratu
ziren, beraz, Retamaren Gusanito
de Luz, eta Portugaleteko Antzer-
ki Taldearen Belleza. 

Lehen finalaurrekoko aurkez-
leak Raul eta Patxi izan ziren, eta
artista gonbidatu bezala, Txala-
goreren trikitixaren, panderoa-
ren eta txalapartaren arteko fu-
sioa entzun ahal izan zen. 

Bazen Behin Clown taldeko Pe-
dro Arnaezek, Pasaiako Antzerki
Taldeko Iñaki Guerra Arrakok,
Antzerkilariako Itziar Rekaldek,
Jasone Alba zuzendariak, Gorka
Lariz artistak, eta Asvineneako
koordinatzailea den Bea Larraña-
gak osatu zuten lehen finalaurre-
koko epaimahaia.

Iritsi da Poltsikoko Lehiaketako
bigarren finalaurrekoa 
Hurrengo saioa
ostiralean izango da
Asvinenean 20:30ean;
lau talderen lanak ikusi
ahal izango dira

Lehen finalaurrekoko epaimahaia; Patxi eta Raul aurkezleak ardiz jantzita; eta Edurne Agirrezabala. A. PAGOLA


